
Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 03.10.2023 

Tidspunkt kl. 17.45-20.00, herefter lukket møde til kl. 20.30 

Deltagere Kit Skovsen, Linda Lykke Østergaard Mose, Helle Stokholm, Sonja Marie 
Overgaard, Annette Støvring, Maria Blichfeldt, Helle Stoltze 

Afbud:  

Personalerepræsentanter Janni Nørtoft Nielsen, Josephine Thagaard Mortensen 

Elevrådsrepræsentanter Simon og Mikkel 

Ledelsesrepræsentanter Lars Kirk, Per Keis Brunse-Ottosen 

Sekretær Lone Skovborg 

Afbud fra: Linda, Per, Mikkel 

 

Dagsorden / referat  
(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning/udtalelse) 

  
 

 

Emne Bemærkninger  

1. Elevrådet (D) 6. årgang vil gerne have puderne tilbage på læsetrappen. 

Madkundskab – lågerne er gået i stykker. 

Z-klasserne larmer lidt for meget, når de går hen ad gangen 

ved 9. årgang. Og modsat så er der også lidt for meget larm 

på gangen ved 7. årgang. Simon tager det med retur til 

elevrådet. Det kan vi helt sikkert løse. 

 

17.45-

18.00 

2. Skole-hjemsamtaler 

(D) 

Fortsat arbejde med skole-hjemsamtaler 

• Er principperne opdateret? Ja 

• Overblik over skabeloner i brug 

Dækkeservietten er forskellig for afdelingerne. I 

indskolingsklasserne er skabelonen således at eleverne kan 

farve nogle skyer. På mellemtrinnet en version, hvor man ud 

fra ambition, nærvær og sammenhold svarer på nogle 

spørgsmål. Udskolingens ligner denne, men er lidt mere 

avanceret. 

På fasemødet i sidste uge drøftede personalet brugen af 

skabelonerne, der kigges og evalueres løbende på dem, for 

at det giver så god mening som overhovedet muligt. 

Elevsamtalen forud for samtalen prioriteres stærkt og er 

vejen ind i, at skole/hjem samtalen ”bliver børnenes”. 

Tænker vi er landet i en fin form. 

Tiden til elevsamtalerne blev vendt. Vigtigt at vi får 

præciseret vilkår og rammer, så det er nogenlunde ens og 

man ved hvilken tid man kan bruge. 

Fra forældreside bekræftes, at det virkede som om eleverne 

(mellemtrin) også var godt forberedte på samtalen. 

I inklusionscenteret er der ikke en fælles fysisk model. Fx i 

Pavillonen bruges puslespilsbrikker, som personalet har 

designet i Fablab. Det virker godt og er jo et håndgribeligt 

godt visuelt værktøj. 

Vi har en fælles arbejdsform med inddragelse af eleven 

forud, fokus på værdigrundlag og elevens tilgang til læring - 

men med forskelligt fysisk udtryk som balloner, 

dækkeserviet, puslespil osv. 

 

• Understøtter de vores mål? 

Mere elevinddragelse – ja, også for de yngste årgange i 

almendelen. 

Inkorporeret værdigrundlaget – ja 

Kontinuerlig evaluering 

Eleverne vil også blive mere trygge i det på sigt, jo flere 

gange de har prøvet det. 

At finde det gode leje i at det både skal være en god 

oplevelse, men også at eleverne får at vide, hvad de skal 

arbejde mere med. 

18.00-

18.30 



 

Vi har et udviklingsarbejde i forhold til hvad der skal med i 

meddelelsesbogen – (status dansk og matematik) 

 

• Evt. feedback fra samtalerne i 22-23 

 

Ikke yderligere ud over det vi har talt om. 

 

3. Trivselsmålingen 

2022-23 (D) 

Resultaterne er offentliggjort i maj, og har ikke været på et 

bestyrelsesmøde endnu. 

Ledelsen nærstuderer tallene og kommer med nogle nedslag 

og bud på tendenser. 

Overblik kan ses her (klik på Silkeborg Kommune, derefter 

Ans Skole): 

https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Reports/1795.aspx 

-og den mere detaljerede, hvor man selv skal klikke sig frem 

til en opstilling: 

https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Reports/1598.aspx 

 

Lars gennemgik resultaterne fra trivselsundersøgelserne i 

22/23. En rigtig god debat om data og hvordan vi kan bruge 

dem konstruktivt. 

Personalet og ledelsen arbejder videre med resultaterne og 

drøfter mulige tiltag og handlinger. 

Overvej om man skal tage de frivillige test – set i lyset af de 

mange test der er alt i alt. 

Vi evaluerer det efterfølgende i SB-regi på januar mødet. 

 

18.30-

19.00 

4. Budget 2024 (O/D) Ledelsen giver en forventet status på 2023, og 

fremlægger mulige scenarier for 2024 ud fra, hvad vi 

ved d. 3. oktober. 

Evt. bilag eftersendes. 

 

Forventet regnskab 2023 udviser dags dato et resultat på plus 

294.731 kr. – dette tillagt de 1.218.000 kr. vi har overført fra 

regnskab 2022, giver et samlet overførselsbeløb til 2024 på 

1.512.731 kr. 

I andel halvdel af dette skoleår (7/12 2024) forventer vi at 

merforbrug på 953.016 kr. 

Et særdeles pænt regnskab – også set i lyset af de uforudsete 

budgetreguleringer vi har måttet ”sluge” hen over 2023! 

Når vi ser frem mod skoleåret 2024/2025 skal vi i 

planlægningsfasen nøje vurdere, hvordan vi får det til at 

hænge sammen. 

I budgetforliget indgik +4 mio. kr. til imødegåelse af 

reduktioner på skolerne; + 7 mio. kr. til løft af skolernes 

budgetter (almenskolerne); Tilførsel til skoleområdet vedr. 

”Ukraine” +6,1 mio. kr. og minus 4 mio. kr. på 

specialområdet. 

Alle reguleringerne på nær de 4 mio. kr. på specialområdet er 

indregnet i prognosen for 7/12 2024. 

Hvordan de 4 mio. kr. udmøntes, bliver en politisk afgørelse, 

da der er tale om en ”harmonisering” på området. Det vil alt 

andet lige betyde en større besparelse på Inklusionscenteret. 

Hvis man ser på budgetstørrelse udgør de 4 mio. 3% - hvilket 

for os vil være et minus på 1 mio. kr. (2 stillinger), hvis det er 

et beløb pr. special-elev, vil det være ca. 600.000 kr. i 

besparelse. 

 

Til almen SFO er der tildelt statslige midler til løft af 

fritidspædagogikken. Herudover er den kommunale pulje til 

skævvridning blevet omfordelt, så de i alt 3 mio. kr. nu 

kommer alle almene SFO-tilbud til gode. Samlet set giver det 

et løft til vores SFO. I forhold til de statslige midler skal vi 

19.00-

19.30 

https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Reports/1795.aspx
https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Reports/1598.aspx


dokumentere hvordan vi anvender midler og evaluere på 

hvilken effekt de har haft. 

 

Samlet set ser det efter budgetforliget meget bedre ud end 

frygtet – og som vi drøftede det på vores sidste møde. 

Det er simpelthen for værdigt trængende, at almenskolerne 

har fået et løft. Der er stærkt brug for ressourcerne. 

 

Vi har et solidt og kvalificeret overblik over, hvordan vi står 

økonomisk set, vi er selvfølgelig pressede af det smalle elevtal, 

nedgang i antal elever i Inklusionscenteret og besparelsen på 

specialområdet. Men vi skal ikke gå ud og gøre noget i ”utide”. 

Eventuelle ændringer kan indtænkes i skoleårets planlægning 

til 2024/2025 – og meget kan ske inden da. 

 

5. Meddelelser (O) • Afdelinger:  

Fælles fasemøde: Vi har påbegyndt en spændende snak om, 

om vi fagligt og kollegialt kan samarbejde mere på de 

årgange hvor der kun er en klasse. Det kunne være ift. 

undervisning på tværs af årgange eller faglig sparring.   

 

I næste uge har vi emneuge på tværs af hele skolen. Det 

overordnede tema er sprog/sprog i bevægelse. Vi skal 

arbejde i værksteder med performance, bevægelse, 

udsmykning og litteratur. Morgen- og eftermiddagstimerne er 

i egen klasse og i ”midter-båndet” er man på værksted, i 

grupperne fra friluftsdagen. Vi slutter af med en 

fællessamling torsdag og motionsdag fredag. Motionsdagen 

er som sidste år. Indskolingen går eller løber motions-ruten 

hvor de samler kugler ind. Mellemtrinnet har forskellige 

aktiviteter på sportspladsen ved AIKC. Udskolingen går/løber 

til Iller Hinterbahn og dyster på den.  

  

I torsdags var hele huset afsted på tur. 4. årg. var på 

seminariet til idrætsdag i naturen. 5. årg. var på Bjerringbro 

Gymnasium til Naturfagsfestival og 6. årg var til 

Naturvidenskabsfestival på Silkeborg Gymnasium. Vi bruger 

lige nu rigtig meget dyrebar undervisningstid på at teste 

børnene.  

  

Bus? Opråb fra forældre? Vi er så udfordret af, at vi ikke har 

mulighed for at tage offentlig transport (rute) til fx Silkeborg 

og dermed muligheden for at kunne deltage i de mange gode 

tilbud, der findes centralt. Vi må ikke tage offentlig transport 

før efter kl. 9, må ikke være mere end 30, den næste bus fra 

Ans går kl. 12…. 

Vi ender tit der, hvor forældrekørsel eller leje af dyr turistbus 

er eneste udvej. Vores forældre er helt vildt seje og venlige 

til at hjælpe med kørsel, men de har jo også et arbejde at 

passe… Kan vi ikke gøre noget? – række ud til Lokalråd, 

politikere, forvaltning…. 

Transporttilskuddet på op til 40 kr. pr. elev til nogle få årlige 

arrangementer rækker meget lidt. (Nytårskoncert og 

Naturfagsmaraton). 

 

Skolebestyrelsen vil gerne gå ind i sagen vedr. transport til 

arrangementer udenfor skolen. Annette vender sagen i 

formandsgruppen. 

 

• Skoleledelsen:  

o Trafik 

Helle har fået svar om, at der bliver etableret en 

krydsningshelle på Vestre Langgade, højst sandsynligt i år, vi 

må se… 

19.30-

19.50 



 

Ny skiltning på Kys og Kør, der forhåbentlig kan få trafikken 

til at glide hurtigere. 

 

o Intern udmelding vedr. sukker 

Lars foreslog en tekst, der fortæller om, at der gerne må 

være forskel på hverdag og fest, om at der gerne må blive 

medbragt og/eller omdelt særlige ting – til særlige 

lejligheder. Det arbejder vi videre med. 

 

• Bestyrelsen: 

Rigtig god respons efter det første fælles forældremøde, hvor 

hele mellemtrinnet var samlet, og hvor Skolebestyrelsen 

indledte mødet. Godt at man sad på tværs af årgange, man 

fik talt med andre, end dem man plejer. 

Annette skriver ud til forældrene ift. En opfølgning på mødet.  

Virkelig godt at både bestyrelse og ledelse møder hele 

forældrekredsen og at vi viser fælles front også udadtil. 

Vi er enige om, at konceptet er så godt, at det bør 

gennemføres på samme måde i øvrige afdelinger. Dette 

arbejder vi videre med til kommende skoleår. 

 

6. Evt. Revideret skolestyrelsesvedtægt. Er der kommentarer? 

Nej, ingen kommentarer. 

 

Forberedelse til dialogmøde – der er nogle 

refleksionsspørgsmål på side 2 – 3. Hvis I har kommentarer 

til disse, bedes I skrive til Lars eller Annette i vores 

skolebestyrelsestråd. 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/ 

 

Brandalarmen kunne ikke høres i hallen og i Pavillonen. Da 

det er selvstændige lokaler (I bygningsregulativet)!!! Er der 

ikke krav om alarmer, så hvis vi ønsker det, skal vi selv 

betale for det. 

 

Flere har bemærket, at der ofte brænder lys på 

mellemtrinnet og også i andre lokaler om aftenen eller i 

weekender. Vi sørger for at dørene til storrummet låses 

tidligere, så der ikke kommer nogen ind og tænder igen, 

efter personalet har slukket. 

 

19.50-

20.00 

7. Kommende møder Faste punkter +: 

11/1 Trivselsundersøgelsen elever, personalets evaluering og 

forslag til mulige handlinger og tiltag 

 

 

8. Lukket møde (O/D/B)  20.00-

20.30 

 
Kommende møder: 
01-11-2023 Formand og skoleleder dialogmøde med DSFU 
21-11-2023 Kl. 17.45-20.30 i Nørskovlund 
10-01-2024 Kl. 17-20 
26-02-2024 Kl. 19-21.30 
19-03-2024 Kl. 17.45-20.30 
01-05-2024 Kl. 17-19.30 
12-06-2024 Kl. 17-19 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/

